
Vážení členové klubu, 

zde naleznete soubor, který obsahuje návrhy výboru klubu a chovatelského kolegia na 

usnesení pro VČS.  Dovolte mi krátký komentář. Jedná se o formální úpravu Stanov (v 

návaznosti na zrušení tištěného klubového zpravodaje) a Zápisního řádu. Zde se musí ke 

změnám přistupovat velmi citlivě, aby příliš mnoho změn nebo „razantní“ změny nebyly 

v dobré víře důsledkem znesnadnění výběru chovných párů. Náš chodský pes je jedním 

z nejpočetnějších plemen v CZ z hlediska počtu odchovů. Například aplikování „omezení počtu 

krytí a odchovů“ u chovných psů nelze porovnávat s plemeny, která nemají „plné rodokmeny“ 

či mají sotva 100 zapsaných štěňat za rok. (v přepočtu na počet zápisů CHP za 5 let by „limit“ 

potomků na psa v návaznosti na 5% registr. štěňat byl 125,6 štěňat na chovného psa. Přitom 

u CHP za posledních 10 let měli více než 100 zapsaných štěňat 4 chovní psi a více než 60 

potomků 10 psů). Proto je zcela jistě větším přínosem snaha o zamezení hromadění „liniových 

řad“ v chovu, zejména v případech, kde se ukazují jisté zdravotní problémy či nežádoucí znaky 

ať ve fenotypu nebo povaze.  Dále poslední roky nám ukázaly, že máme u CHP velmi zdárný 

odstup od úzké příbuzenské plemenitby. Snadno viditelné v naší suprové databázi na webu. 

Největší brzdou v řízení chovu je nedostatek informací o případných problémech. To však 

těžko vyřeší nějaká omezení v chovu či nařízení apod. To vyřeší jen chovatelská etika. Je nutné 

si uvědomit, že každá „negativní“ informace může pomoci situaci řešit.  Je pochopitelné, že 

každý zodpovědný chovatel či budoucí majitel chce co nejvíce informací, ale je málo těch, kteří 

informace sdílí. Když nařídíme povinné vyplňování dotazníků, bude jejich obsah garancí 

pravdivých údajů? Myslím, že zde je problém. Také prosím, aby si každý uvědomil, že nelze 

stále hovořit zejména o „omezování“ psů v chovu, kde se projevil nějaký problém. Stejný podíl 

nese vždy i fena, a o tom se velmi málo hovoří nebo vůbec. 

Samozřejmě, že každý člen má právo na členské schůzi případně přednést své návrhy, ale 

prosím o písemné zpracování konkrétního znění návrhu. Velmi to usnadní proces projednávání 

a hlasování. 

Máme skvělé plemeno, prozatímně uznané FCI, máme skvělou partu nadšenců pro plemeno, 

tak prosím ve jménu toho přistupujme k chovu našeho chodského psa.  
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